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Møtereferat Støttegruppemøte Sjøsystemer 
 Møte #27, 11. februar 2020  

 

Tid (dato, fra kl til kl): 2020-02-11 
kl. 13:00-15:00 

Sted: FD/Glacisgata 1, møterom 
61.2005 

Innkalt av (avd og navn): Oblt Inge Skribeland, FD 
Ordstyrer: Inge Skribeland, FD Referent: Inge Skribeland, FD 
Deltakere: Inge Skribeland, FD 

Haakon Sato, FD 
Harald Andersen, FD 
Åge Skøelv, FD 
Dag Henrik Dahlmo, FST 
Svein Nielsen, FLO 
Øystein Storebø, FMA Markap 
Fredrik B. Borgmann, SST 
Ole-Jakob Sendstad, FFI 
 
FSi: 

 Terje Nylund, FSI  
Christian Urheim , KDA 
Dag A. Hansen, Techni  
Stian Kjensberg, Thales 

 

Saksliste: Eventuell innleder, tid: 
   1.  Innledning 

Referat fra møte #26 – godkjent  
 

FD 

2.  Status for programområde sjø  
- Oblt. Skribeland gikk gjennom presentasjonen 

(vedlagt).  
Vedrørende P6359 Maritim 
minemottiltakskapabilitet, hadde FD et 
aksjonspunkt om å komme tilbake til støttegruppen 
med en vurdering om den Forsvarsindustrielle 
vuderingen burde oppdateres på bakgrunn av tiden 
som er gått siden den ble utarbeidet (2018). 
Konklusjonen på det nåværende tidspunktet er at det 
ikke er behov for å oppdatere denne nå. Diskusjonen 
rundt bordet belyste behov for å vurdere dette på 
nytt når prosjektet er noe mer modent. Prosjektet er 
foreløpig i konseptfasen, selv om et overordnet 
konsept er valgt. Det er behov for å detaljere 
prosjektet ytterligere i konseptfasen før det kan 
besluttes en forprosjektfase. Dette arbeidet er 
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pågående. FSI fremholder at det er spesielt viktig å 
vurdere oppdatering av den forsvarsindustrielle 
vurderingen med tanke på små og mellomstore 
bedrifter som kan ha gode ideer og løsninger som 
kan være relevante for dette prosjektet. Uviklingen 
går svært raskt innenfor relevante teknoligiområder. 
Det er enighet om å vurdere dette videre.  

 
Aksjonspunkt: FD vurderer på nytt behov for å 
oppdatere den forsvarsindustrielle vurderingen ifm. 
faseovergang mellom konsept og forprosjektfasen. 
FD ved Oblt Skribeland skal i dialog med FSI 
vurdere behov for en industrisamling knyttet til 
prosjektet i forkant av en faseovergang i prosjektet. 
 
Sendstad gikk gjennom to presentasjoner – en 
generelt om forsvarsindustrielle vurderinger og en 
om arbeidet med forsvarsindustriell vurdering for 
P6096 MLU fregatt.  
Vedrørende P6096 MLU fregatt kommenterte 
Nylund at «hotell» fasiliteter ikke ser ut til å være en 
del av omfanget. Det ble kommentert at disse 
fasilitetene er 20 år gamle og bør være gjenstand for 
en vurdering i det endelige omfanget. Videre ble det 
stilt spørsmål om tidsplan og påpekt viktigheten av 
mulig tidligsamarbeid. 
 
Oblt. Skribeland orienterte om gjennomførte, 
pågående og kommende forsvarsindustrielle 
vurderinger.  
Nylund kommenterte at for P1074 Tropikalisering 
og P1080 Reanskaffelse av SNMG 1 
deployeringspakke, har ikke FSI vært involvert. 
 
Oblt. Skribeland inviterte til en diskusjon rundt 
pågående og kommende forsvarsindustrielle 
vurdering om detaljeringsnivå og form på 
informasjonsutveksling mellom FD og FSI slik at 
den forsvarsindustrielle vurderingen blir best mulig. 
Diskusjonen dreide seg om at det er viktig å gi 
tilstrekkelig informasjon slik at FSI kan vurdere 
henvendelsen. Det er forståelse for at det på et tidlig 
stadium ikke er mulig å gi helt konkrete 
beskrivelser.  En beskrivelse bør imidlertid være om 
det konkrete behov, men også en beskrivelse av 
kontekst i hvordan materiellet skal brukes kan gi økt 
innsikt og bidra til å heve kvaliteten på 
tilbakemeldingen fra FSI. 



            
 3 

 
 

            
           

 
 

 
   

 
3.  Programkonferanse 2020 

-  Møtet diskuterte forslag til agenda. Aksjonspunkt er at 
Skribeland utarbeider forslag til agenda basert på 
diskusjonen i møtet og sender til Nylund for koordnering. 

FSI/FD 

4.  Eventuelt:  
- Nylund ga tilbakemelding om at teknologidag på 

Haakonsvern i januar 2020 ble svært godt mottatt 
blant FSIs medlemmer. Det ble trukket frem at godt 
oppmøte fra alle nivåer, inkludert ledelsen i 
sjøforsvaret og FMA Markap bidro til en godt 
gjennomført teknologisamling. 

- Aksjonspunkt til neste støttegruppemøte: sette 
diskusjon om ny teknologidag på agendaen til 
høstens støttegruppemøte.  

 

FSI/FD 

5.    Neste støttegruppemøte er 11. februar 2020 klokken 13:00-
15:00 

 

 


